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RIA*Nyssen toimituksen osoite
c/o Petri Mäki
Korventie 11, 33470 YLÖJÄRVI
puh. 040 536 6630
e-mail: petri.maki@tamria.fi

RIA*Nyssen ilmoitushinnasto 2024
-hinnat on vapautettu ALV:stä
-hinnat:
* takasivu (värillinen)     495 € 
* etu- ja takakannen sisäpuoli (vär.)   420 €
mustavalkopainatus
* tekstin jälkeen  1/1    330 € 
   1/2    210 €  
   1/4    145 € 
* pikkuilmoitus        20 €

RIA*Nysse ilmestyy neljä kertaa vuodessa.
Seuraava Nysse ilmestyy helmikuussa 2024.
Painopaikka: Niini & Co Oy

TamRIA:n hallitus 2023
Puheenjohtaja Ville Lehtineva, RI 
puh. 040 848 7386 
e-mail: ville.lehtineva@tamria.fi

Vpj Anniina Söderholm, RI
puh. 045 847 6322
e-mail: anniina.soderholm@tamria.fi

Sihteeri Sarianna Sillanpää, RA 
puh. 044 060 5999  
e-mail: sarianna.sillanpaa@tamria.fi

Talouspäällikkö Petri Kulmala, RI
puh. 0400 681 035
e-mail: petri.kulmala@tamria.fi

Viestintävastava Melina Avelin, RA-opisk.
puh. 045 112 5380
e-mail: melina.avelin@tamria.fi

Viestintävastava Leevi Männistö, RI
puh. 040 567 6670
e-mail: leevi.mannisto@tamria.fi

RIA*Nysse, PIRA Petri Mäki, RI
puh. 040 536 6630 
e-mail: petri.maki@tamria.fi 

Nuorjäsenvastaava Ida Korsimo, RA
puh. 044 339 6177
e-mail: ida.korsimo@tamria.fi

Tapahtuma- ja seniorivastaava Kari 
Salonen, RA
puh. 040 571 8698
e-mail: kari.salonen@tamria.fi

Tapahtumavastaava, matkat
Kaija Rask, RA
puh. 040 581 9354 
e-mail: kaija.rask@tamria.fi

Tapahtumavastaava Anni Markkola, RA
puh. 040 735 0237
e-mail: anni.markkola@tamria.fi

Tapahtumavastaava Sirkku Laine, RA
puh. 040 766 1540 
e-mail: sirkku.laine@tamria.fi

Tapahtumavastaava Reetta Juurakko, 
RI-opisk.
puh. 044 040 9989
e-mail: reetta.juurakko@tamria.fi

KesäRIA 2025, LiHa, sttk Tiia Tuomi, RI
puh. 050 356 0873
e-mail: tiia.tuomi@tamria.fi 

KesäRIA 2025, Sami Silfverhuth, RI-opisk.
puh. 045 644 2929
e-mail: sami.silfverhuth@tamria.fi

Opiskelijaedustaja Enni Ohrankämmen
puh. 045 897 9449
e-mail: enni.ohrankammen@tamria.fi

Opiskelijaedustaja Aaro Nyman
puh. 050 589 4642
e-mail: aaro.nyman@tamria.fi

TamRIA:n tilinro FI05 5732 2620 0540 64
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PUHEENJOHTAJAN PÄRINÄT

Näitä pärinöitä kirjoittaessa mi-
nulla on edessäni henkilökohtai-
sesti erään aikakauden päätös, 
väistyessäni puheenjohtajan 
roolista neljän vuoden jälkeen. 
Vuosikokouksessa yhdistyksen 
seuraavaksi puheenjohtajaksi 
valittiin odotetusti nykyinen va-
rapuheenjohtaja Anniina Söder-
holm. Onnittelut Anskulle vielä 
tässäkin valinnasta, on ilo tehdä 
tilaa loistavalle tyypille seuraa-
jaksi.

Mitä TamRIAssa on tapahtunut 
tänä aikana? Hallituksen toimin-
nassa on viime vuosien aikana 
otettu kehitysaskelia digitalisaa-
tiossa, jonka ansiosta mm. doku-
mentit säilyvät hyvin tallessa ja 
helposti saavutettavissa pilvessä 
ja viestintä on sekä automatisoi-

tunut, että myös laajentunut 
vahvemmin sähköisiin kanaviin 
ja someen. Nämä toivottavasti 
näkyvät positiivisena juttuna 
kaikille jäsenille.

Tapahtumia on järjestelty osin 
tuttuun tyyliin ja osin on keksit-
ty uusia juttuja, joihin on saatu 
lähtemään mukaan vanhojen 
tuttujen lisäksi myös uusia kas-
voja. Tähän väliin mahtuivat 
koronavuodetkin, jolloin näkyvä 
toiminta vähän hiljeni, mutta 
sieltä on taas palattu hyvään 
normaaliin, näkemään jälleen 
toisiamme.

Erittäin iloisena asiana TamRIAn 
toiminnassa näen tällä hetkellä 
nuoret. Nuorissa TamRIAn aktii-
veissa on paljon hyviä tyyppejä, 
jotka ovat saaneet luotua nuo-
rille suunnatun toiminnan kautta 
hyvän vetovoiman lähteä mu-
kaan toimintaan. Mahtavaa on 
myös, kun ihmiset saavat tun-
nustusta hyvästä tekemisestään. 
Tähän liittyen TamRIAn oma 
nuorjäsenvastaava Ida Korsimo 
valittiin juuri STTK:n tulevai-
suuden tekijäksi. Onnea vielä 
Idalle täysin ansaitusta huomi-
onosoituksesta. 

Viime vuosiin mahtuu paljon 
muutakin, joista isona asiana 
monia meitä rakentajia on kos-

Katsaus taakse- ja eteenpäin
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PUHEENJOHTAJAN PÄRINÄT

PIRA-matka 24.- 26.4.2024
VILNAAN, LIETTUAAN

Ohjelmassa mm. RESTA-messut LITEXPRO-messukeskuksessa, 
mutta Liettuan upea hansakaupunki Vilna tarjoaa paljon 
muutakin. Vilna yllättää kävijän keskieurooppalaisella 
ilmapiirillään ja viehättävällä vanhalla kaupungillaan. 

Unescon maailmanperintölistalle kirjattu kaupunki tarjoaa 
niin tunnelmallisia kellariravintoloita kuin historiallisia 

nähtävyyksiäkin.

Alustava ohjelma ja ilmoittautumisohjeet löytyvät PIRA:n 
sivustolta www.pira.fi

kettanut tämänhetkinen alan 
vaikea suhdannetilanne. Ennus-
tajaksi en vieläkään uskalla ryh-
tyä, mutta toivon, että tuoreim-
mat inflaatio- ja korkotiedot 
ovat merkki tämän tilanteen 
taitekohdasta. 

RIAan on paikallisyhdistyksistä 
viestitty mm. pyyntöä alan 
osaamisen turvaamisesta tässä 
suhdanteessa. Tämä on tärkeä 
juttu ja tärkeää on myös, että 

suhdanteesta huolimatta alam-
me tuleville osaajille löytyy ke-
väälle harjoittelu- ja opinnäyte-
työpaikkoja. Tässä RIA on ollut 
aktiivisesti mukana loppuvuoden 
oppilaitosten Urapolkuja 
-tapahtumia järjestämällä.

Mukavaa joulun aikaa ja hyvää 
tulevaa uutta vuotta!

-Ville

44



TULEVIA TAPAHTUMIA

TamRIA:n toimintaa 2024
Tämän hetken tietoa

1) Tammikuun lopulla matka YlläsJazzBluesiin Äkäslompoloon. 
Vuoden toiminnan suunnittelu jatkuu uuden hallituksen voimin.
2) Helmi-maaliskuulla ehkä jotakin talvista toimintaa
4) Huhtikuussa kevätkokous jossakin kivassa ympäristössä, myös 
valmistuvien illallinen ohjelmassa. PIRA-matka Vilnaan.
5) Toukokuussa Tampereella Amazing RIA-race, sopii muillekin 
kuin opiskelijoille...
6) Kesäkuussa KesäRIA Turussa, 7.-9. päivä. Mahdollisesti 
kesällä myös majakkamatka, jos saadaan järjestymään. 
TRY:n/PIRA:n kesäteatteri järjestettäneen taas kesäkuussa, 
mahdollinen myös tamrialaisille. Ilmeisesti myös senioritalkoot 
RIA-majoilla järjestetään kesäkuussa.
8) Elokuussa on perinteinen petankkikisa ja tamrian 
kesäteatterivierailu. 
9) Syyskuussa RIA esittäytyy TAMK:lla ja aloittavien 
opiskelijoiden ilta järjestetään.
11) Marraskuussa pidetään tamrian vuosikokous ja RIA:n 
liittokokous, samoin PIRA-päivä 5.11. Marraskuussa TAMK:lla on 
Urapolkuja-tapahtuma jatkoineen.
12) Ja joulukuussa sitten taas pikkujoulut.

Vuoden mittaan sitten haeskellaan myös mahdollisia kiinnos-
tavia ammatillisia kohteita tai kulttuuritapahtumia vierailuja 
varten. Hyviä vinkkejä mahdollisista kohteista otetaan vastaan. 
Myös TamRIA:n ulkomaanmatka on mahdollisnen. Yhdistyksen 
tiedottamista kannattaa seurailla aktiivisesti.
Osallistu - ja pyydä kaveri mukaan.

Oheisten lisäksi järjestetään myös muuta toimintaa 
’erityisryhmille’, siis opiskelijoille ja senioreille. Näillä on 
vielä omatkin tiedotuskanavansa, liity mukaan.

5



TAANNOISIA TAPAHTUMIA

ALOITTAVIEN ILTA
Raksan aloittavien opiskelijoiden 
iltaa vietettiin 26.9 Hatanpään 
soutupaviljongilla. Iltaa oli mah-
dollistamassa Consti, Teräsele-
mentti, Kreate, Cadmatic, YIT, 
Ramboll sekä 1ketju. 

Uusille opiskelijoille kerrottiin 
myös RIAn toiminnasta ja eduis-
ta. Illassa opiskelijat pääsivät 
verkostoitumaan keskenään ja 
yritysedustajien kanssa. Saimme 
myös uusia innokkaita yhteys-
henkilöitä toimintaan mukaan!

Opiskelijatoimintaa
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TAANNOISIA TAPAHTUMIA

Rakennuslehti järjesti yhdessä 
RIAn ja RKLn kanssa Urapolkuja-
tapahtuman TAMK:lla 30.11. 
Päivän aikana auditoriossa oli 
puhumassa useita yritysten 
edustajia sekä puheenvuorojen 
väleissä oli mahdollisuus tutus-
tua yritysten standeihin.  

Koulun tilaisuuden jälkeen opis-
kelijoille järjestettiin juhannus-
tanssit Lamminpään Osuuskunta-
talolla. Tansseihin lähdettiin 
yhteiskuljetuksella Keskustorilta 
ja aluksi paikalla kierrettiin yri-
tysten ja liittojen leikkimielisiä 
sekä asiapitoisia rasteja. Rastien 
jälkeen paikalle saatiin legen-
daarinen nakkifakiirin koju, jos-
ta opiskelijat saivat hakea hoda-
reita. Ennen bändin aloitusta 
harjoiteltiin lavatanssien askelia 
ja bändin aloittaessa oltiinkin jo 

innokkaita hyödyntämään uusia 
oppeja. Tanssilattia oli illan lop-
puun asti täynnä opiskelijoita 
ja osa jatkoi vielä loppuillasta 
Ilonaan jatkoille.

URAPOLKUJA JA 
LAVATANSSIT
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TAANNOISIA TAPAHTUMIA

TamRIA:n pikkujoulut
TamRIA vietti vuoden 2023 pik-
kujouluaan ruokailun ja murha-
mysteerin parissa 7.12. Tilaisuus 
järjestettiin Tuulensuun talossa 
ja ohjelmasta ”Takauma – mur-
hatut muistot” vastasi Tuoni 
Studiot oy. Pikkujoulun kolmen 
ruokalajin illallisesta vastasi 
puolestaan Tuulensuun Ravinto-
lat. Tamrialaiset ja kaikki muut 
loppuunmyytyyn esitykseen saa-
puneet osallistujat vastasivat 
lähinnä paikalle pääsystä kireäs-
sä pakkassäässä.

TamRIA oli varannut tapahtu-
maan 40 lippua todella edulli-
seen jäsenhintaan ja nuo liput 
menivät melko nopeasti kaupak-
si ilman sen kummempaa tuput-
tamista. Kyseinen määrä tamria-
laisia ja aveceja saapui siis Tuu-
lensuun Palatsiin määräaikana 
mielenkiintoisin odotuksin. Vara-
tut pöytämme olivat hyvällä 
paikalla yhtenä kokonaisuutena, 
korokkeella salin takaosassa. 
Omassa pöydässämme muistel-
tiin samassa tilassa vietetyn 
aiemminkin TamRIA:n pikkujou-
lua, arviolta 15 vuotta sitten. 
Tervetuliaismaljat meille tarjosi 
RTV-Yhtymä oy, konkreettisesti 
Pirkanmaan ja Hämeenlinnan 
edustaja Miikka Örn. Tapahtuma 
alkoi juhlavasti kilistellen.

Esitys alkoi (ja jatkui loppuun 

asti) melkoisen minimalistisella 
lavastuksella ja rekvisiitalla. 
Oleellinen murhamysteerin his-
toria ja siirto nykypäivään ta-
pahtui lavalla ison näytön tuke-
mana ja tietoa johtolangoista 
oli myös jaettu jokaiseen pöy-
tään. Alkuruoan nauttimisen lo-
massa annettiin pöytäkunnille 
mahdollisuus perehtyä ryhmissä 
mysteerin ratkaisuun. Faktaa 
saatiin yhden kymmenen vuotta 
sitten tapetun vainajan sekä 
samaan aikaan muistinsa menet-
täneen todistajan verran. Lisäksi 
murha-ase oli vuosia tapahtu-
neen jälkeen löytynyt merestä. 
Vielä muutamia kirjeitä ja vies-
tejä oli poliisin käsiin päätynyt 
todisteiksi (ja nyt siis johtolan-
goiksi myös meille). Esityksen 
ruokatauoilla oli myös mahdolli-
suus keskustella esiintyjien kans-
sa lisäselvitysten saamiseksi.

Onneksi alkuruoasta selvittiin 
helposti (mysteerinen schrimp-
cocktail), varsinaisen murha-
mysteerin ratkaisuun ei tainnut 
missään pöydistämme vielä edes 
arvauksia löytyä. Show jatkui 
pääruokaa odotellessa seuraa-
valla jaksolla, jossa mysteerin 
ratkaisemiseksi tuli lisävihjeitä. 
Ehkä kuitenkin enemmän uusia 
kysymyksiä kuin ratkaisuun joh-
tavia oivalluksia. Jälleen jakson 
päätteeksi annettiin yleisölle 
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TAANNOISIA TAPAHTUMIA

aikaa mysteerin ja pääruoan 
pureskeluun, esiintyjien kierrel-
lessä salissa kysymyksien esittä-
mistä varten. Ongelman pures-
kelua helpompaa oli valinnan 
mukaan mainion pippuripihvin 
tai kesäkurpitsa-tofu-tournedo-
sin nauttiminen. 

Jälkiruokaan valmistautuessa 
palattiin vielä mysteerin vii-
meisten vihjeiden pariin. Katso-
jille annettiin mahdollisuus an-
taa pöydittäin oma vastauksensa 
mysteerin ratkaisuun jälkiruoan 
(pinacola crème brûlée) nautti-

misen loppuun mennessä, mutta 
ainakaan omassa pöydässämme 
ei ratkaisua edes arvailtu. Muut-
tujia ja vaihtoehtoja olisi ollut 
vähän useampaankin ratkaisuun. 
Sinänsä looginen selitys mystee-
rin ratkeamiselle kuitenkin löy-
tyi, kun vain kaikki johtolangat 
olisi huomioinut kunnolla ja teh-
nyt lisäksi tauoilla useita oikeita 
kysymyksiä esiintyjille. Mutta 
mielenkiintoinen tapahtuma kui-
tenkin oli, erilainen ja onnistu-
nut. Vastaavia voi hyvinkin 
suositella.
    PM

TULEVAISUUDEN TEKIJÄ
Kuten puheenjohtaja pärinöissäänkin jo mainitsi, on TamRIA:n 

hallitusaktiivi, RA Ida Korsimo tosiaan tullut huomioiduksi 
järjestötasolla, kun hänet on palkittu STTK:n vuoden 2023 

Tulevaisuuden tekijänä. 

Valinnan perusteluissa on mm. mainittu Idan aktiivisuudellaan 
ja esimerkillisellä toiminnallaan edistäneen oman liittonsa 

tulevaisuutta. Kunniamaininnalla STTK haluaa nostaa esiin nuoria 
ja rohkeita toimijoita.

Tulevaisuuden tekijä on STTK:ssa valittu ensimmäisen kerran 
vuonna 2020. Tarkemmin asiasta ja Idan omat kommentit RIA-liiton 
sivustolta ’Ajankohtaista’ -otsikon alta. Tampereen RIA onnittelee 

Idaa valinnasta.

9



TAANNOISIA TAPAHTUMIA

Sääntömääräinen vuosikokous
TamRIA:n sääntömääräinen vuo-
sikokous pidettiin torstaina 2.11. 
ravintola Tiiliholvissa. Paikalle 
oli saapunut kokoustamaan 17 
tamrialaista ja lisäksi kutsuttuna 
RIA-liiton toimitusjohtaja Kirsi 
Mettälä esittäytymään ja kerto-
maan liiton kuulumisia. Niillä 
sitten lämmiteltiinkin noin kol-
men vartin verran ennen virallis-
ta kokousta ja samalla myös 
Kirsi sai ainakin kalpean kuvan 
tamrian touhuista. Luonteva 
keskusteluyhteys on viimeistään 
nyt avattu.

Näiden pienten alkuvalmistelu-
jen jälkeen pääsimme sitten 
viralliseen osuuteen. TamRIA:n 
puheenjohtaja Ville Lehtineva 
avasi kokouksen ja toivotti osal-
listujat tervetulleiksi. Kokouksen 
puheenjohtajaksi valittiin Timo 
Laitinen ja sihteeriksi Ville Leh-
tineva. Pöytäkirjantarkastajiksi 
valittiin Kaisu Tervo ja Iivari 

Khaikovitch, jotka toimivat tar-
vittaessa myös ääntenlaskijoina.

Laitinen siis jatkoi kokouksen 
puheenjohtajana. Kokouskutsu 
oli yhdistyksen sääntöjen mukai-
sesti julkaistu ja kokous todet-
tiin laillisesti koolle kutsutuksi 
ja päätösvaltaiseksi. Kokouskut-
sun yhteydessä nähtävillä ollut 
esityslista hyväksyttiin kokouk-
sen työjärjestykseksi. 

Ville Lehtineva esitteli hallituk-
sen esityksen yhdistyksen vuo-
den 2024 toimintasuunnitelmak-
si, jonka kokous myös hyväksyi. 
Seuraavaksi kokous hyväksyi 
hallituksen esityksen mukaisesti 
vuoden 2024 palkkioista ja mat-
kakustannusten korvauksista 
niin, että puheenjohtajalle mak-
setaan 250 €/vuosi yleisistä pu-
helin- ym. kuluista ja hallituksen 
tai toimikuntien jäsenille ei 
palkkioita makseta. Muita kuluja 
korvataan laskujen mukaan ja 
matkakustannukset maksetaan 
RIA-liiton matkustussäännön 
ja valtion matkustussäännön 
määräämän kulukorvauksen 
mukaan.

Vuoden 2024 liittymis- ja jäsen-
maksujen suuruudeksi hallitus 
esitti paikallisjäsenmaksuksi 17 
€ (17 € vuonna 2023), kannatus-
jäsenmaksuksi 27 € (27 €) ja 

Liiton puheenjohtaja Kirsi Mettälä 
poikkesi kokouksessa.

10



TAANNOISIA TAPAHTUMIA

yrityksille tarkoitetuksi kannat-
tajajäsenmaksuksi 250 € (245 €). 
Kokous hyväksyi esityksen. Yhdis-
tykseen liittyminen on jatkossa-
kin ilmaista eli liittymismaksu 
on edelleen 0 €.

Seuraavaksi talouspäällikkö 
Petri Kulmala esitteli vuoden 
2023 talousarviovertailun ja 
hallituksen esityksen vuoden 
2024 tulo- ja menoarvioksi. 
Antoisan keskustelun jälkeen 
kokous hyväksyi tulo- ja meno-
arvion vuodelle 2024. Hallitus 
esitti vuoden 2024 toiminnantar-
kastajiksi suostumuksensa anta-
neita Jussi Haavistoa ja Pekka 
Malassua sekä varahenkilöksi 
Haavistolle Timo Laitista ja Ma-
lassulle Tapani Nippalaa. Esitys 
kelpasi kokoukselle ja yhdistyk-
sen toiminnantarkastajat vara-
henkilöineen valittiin esityksen 
mukaan.

Hallituksen puheenjohtaja RI 
Ville Lehtineva oli erovuorossa 
tehtävästään. Hallitus esitti 
uudeksi puheenjohtajaksi RI 
Anniina Söderholmia kaudeksi 
2024-2025. Muita ehdotuksia 
puheenjohtajaksi ei oltu saatu 
eikä niitä tullut kokouksessa-
kaan, joten kokous valitsi Tam-
RIA:n hallituksen puheenjohta-
jaksi kaudelle 2024-2025 RI 
Anniina Söderholmin.

Seuraavaksi päätettiin hallituk-
sen jäsenmäärästä ja valittiin 

uudet jäsenet erovuoroisten 
tilalle. Yhdistyksen sääntöjen 
mukaan hallitukseen kuuluu pu-
heenjohtaja ja vähintään viisi 
ja enintään kymmenen jäsentä. 
Hallituksen jäsenten toimikausi 
on ensiksi valintaa seuraavat 
kaksi kalenterivuotta siten, että 
vuosittain hallituksen puheen-
johtaja tai varapuheenjohtaja 
sekä puolet hallituksen jäsenistä 
on erovuorossa. Hallituksessa 
jatkavat edelleen jäseninä toi-
sen hallitusvuotensa RA Kari Sa-
lonen, RA Ida Korsimo, RI Petri 
Mäki ja RI-opiskelija Sami Silf-
verhuth. Lisäksi kesken kaksi-
vuotiskautensa puheenjohtajaksi 
valittu RI Anniina Söderholm 
jätti hallituspaikan täytettäväk-
si. Hallituksen erovuoroisia jäse-
niä olivat RA Anni Markkola, RI 
Tiia Tuomi, RA Kaija Rask, RA 
Sirkku Laine ja RI Petri Kulmala. 
Lisäksi RI Ville Lehtineva erosi 
hallituksen puheenjohtajan teh-
tävästä. Hallituksen esitys oli, 
että hallituksessa on vuonna 
2024 puheenjohtaja ja kymme-
nen jäsentä sekä kutsuttuina 
opiskelijoiden edustajina vähin-
tään kaksi ja enintään kuusi 
opiskelijaedustajaa. Sääntöjen 
mukaan puolet hallituksesta on 
vuosittain erovuorossa, joten 
viisi uutta jäsentä voitiin valita 
kaksivuotiskaudelle ja yksi tulee 
valita yksivuotiskaudelle.

Etukäteen hallitukselle olivat 
ilmoittaneet halukkuutensa kak-
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TAANNOISIA TAPAHTUMIA

sivuotiskaudelle hallitukseen RI 
Ville Lehtineva, RI Tiia Tuomi, 
RA Sirkku Laine, RI Petri Kulma-
la, RA Sarianna Sillanpää ja RI 
Leevi Männistö. Heistä RA Sirkku 
Laine oli ilmoittanut suostumuk-
sestaan myös yksivuotiskaudelle. 
Lisäksi kokouksessa ehdolle aset-
tuivat RA Iivari Khaikovitch ja 
RA Melina Avelin. Koska ehdok-
kaita oli enemmän kuin vapaita 
paikkoja, piti pitkästä aikaa suo-
rittaa vaali. Esitettiin ja hyväk-
syttiin vaalitapa suljettuna lip-
puäänestyksenä, johon jokainen 
äänivaltainen kokousosallistuja 
sai osallistua. Ennen vaalia vielä 
kukin ehdokas sai esitellä itsen-
sä muulle kokousväelle. Kuultiin 
mainioita esittelyitä ja täytyi 
todeta, että hallitukseen haluk-
kaiden perusteellakin yhdistys 
on hyvissä kantimissa. Kaikille ei 
vain hallituspaikkaa saatu järjes-
tymään. 
Vaali suoritettiin ja ääntenlas-
kennan perusteella kokous päät-
ti, että hallituksen jäseniksi kak-
sivuotiskaudelle 2024-2025 vali-
taan Tiia Tuomi, Ville Lehtineva, 
Sarianna Sillanpää, Petri Kulma-
la ja Leevi Männistö. Lisäksi yk-
sivuotiskaudelle 2024 valittiin 
Melina Avelin. Uuden hallituksen 
kokous velvoitti valitsemaan vä-
hintään kaksi ja enintään kuusi 
opiskelijaedustajaa vuodeksi 
2024. Opiskelijaedustajien tulisi 
mahdollisuuksien mukaan edus-
taa laajasti eri vuosikursseja ja 
koulutusaloja.

Valittaessa tarvittavia yhdistyk-
sen edustajia ja ehdokkaita lii-
ton toimielimiin todettiin, että 
TamRIA:lla on RIA:n liittohalli-
tuksessa yksi paikka. Nykyinen 
edustaja RI Tiia Tuomi ja hänen 
varaedustajansa RI Anniina Sö-
derholm olivat erovuoroisia. 
TamRIA:n edustajaksi valittiin 
RI-opiskelija Sami Silfverhuth ja 
varahenkilöksi RI Tiia Tuomi.
Todettiin, että liittokokousedus-
tuspaikkoja TamRIA:lla on kolme 
paikkaa. Valittiin vuoden 2024 
liittokokoukseen edustajiksi RI 
Ville Lehtineva, RI Anniina Sö-
derholm ja RA Melina Avelin. 

Lisäksi kokous valitsi PIRA:n hal-
lituksen jäsenen, RIA-majojen 
yhtiökokousedustajan, RIA-ma-
jojen hallituksen jäsenen sekä 
STTK:n aluetoimikunnan jäsenen 
seuraavasti: 

Tampereen RIA:n PIRA:n varsi-
naisena hallitusedustajana kaut-
ta 2023-2024 jatkaa toisen vuo-
tensa RI Petri Mäki ja vuosittain 
valittavaksi varaedustajaksi ko-
kous nimitti vuodeksi 2024 RA 
Kari Salosen.
Tampereen RIA:n edustajaksi 
RIA-majojen vuonna 2024 pidet-
tävään vuoden 2023 yhtiökoko-
ukseen kokous valitsi RA Kari 
Salosen, varaedustajanaan RA 
Ida Korsimo. RIA-majojen halli-
tukseen vuodeksi 2024 TamRIA:n 
edustajaksi kokous valitsi RA 
Anniina Söderholmin.
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Kokouksen jälkeen mahdollisuus 
oli omakustanteiseen ruokailuun 
ja moni sitä mahdollisuutta käyt-
tikin. Tiiliholvin ruoka on yleen-
sä ollut hyvää ja sitä se oli myös
nyt eli ruokailu kyllä kannatti. 
TamRIA tarjosi osallistujille yh-
den ruokajuoman ja liitto toi-
senkin, joten hyvä maku siinäkin 
mielessä kokouksesta jäi.
    PM
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Kokous ohi, ruokailua odotellessa.

STTK:n aluetoimikuntaan edus-
tajaksi valittiin RI Tiia Tuomi.

Edelleen kokous päätti, että yh-
distyksen kokouskutsut julkais-
taan Rakennuslehdessä tai RIA*-
Nyssessä. Muita kokouksen käsi-
teltäväksi ilmoitettuja asioita 
eikä kokouskutsussa mainittuja 
asioita ei ollut, joten puheenjoh-
taja päätti kokouksen klo 18.46.

KesäRIA Tampereella 2025
Suunnittelu on alkanut ja mahdollisia majoitus- ja juhlatiloja on 

toimikunnan puolesta kartoitettu. Tapahtuman ajankohta vuodelle 
2025 on jo päätetty, asiasta tiedotetaan aikanaan. Ohjelman 

suunnittelu ja toteutus vaatii kuitenkin paljon työtä ja pienikin apu 
on tarpeen. Ota yhteyttä hallitukseen ja ilmianna kiinnostuksesi.
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40. PIRA-päivä
Pirkanmaan 40. rakennuspäivää 
vietettiin perinteiseksi muodos-
tuneeseen tapaan elokuvateat-
teri Plevnan tiloissa Tampereel-
la, pysyvän käytännön mukaan 
marraskuun ensimmäisenä tiis-
taina. Tänä vuonna siis 7.11. sai 
runsaslukuinen osallistujamäärä 
nauttia ajankohtaisesta ja sisäl-
löllisesti erinomaisen palautteen 
saaneesta ohjelmasta.

Päivä alkoi jälleen Plevnan keit-
tolounaalla ja pääosin osallistu-
jat tätä mahdollisuutta käytti-
vätkin. Varsinaisen ohjelman 
avaussanat lausui PIRA:n halli-
tuksen puheenjohtaja Kari Sirén 
toivottaen osallistujat tervetul-
leiksi. Ohjelman juontamisesta 
vastasi pikaisella komennuksella 
tehtävään sijaiseksi kutsuttu 
Jussi Haavisto, joka suoriutui 
hommasta mainiosti. 

Tapahtuman alkuun 40 kerran 
PIRA-päivähistorian kunniaksi 
Pirkanmaan Rakentajat kutsui 
ensimmäisen ja pitkäaikaisim-
man puheenjohtajansa raken-
nusneuvos, DI Seppo Mäkisen 
PIRA:n kunniapuheenjohtajaksi. 
Seppo ei aikatauluongelmien 
vuoksi päässyt henkilökohtaisesti 
vastaanottamaan kunniakirjaa, 
mutta kiitti videotervehdyksen 
välityksellä saamastaan huomi-
onosoituksesta.

Ensimmäiseksi varsinaiseksi 
luennoitsijaksi estradille kutsut-
tiin löytöretkeilijä ja vuorikii-
peilijä Patrick ’Pata’ Degerman. 
PIRA halusi tapahtuman pyörei-
den vuosien kunniaksi panostaa 
pääesiintyjään ja satsaus ehdot-
tomasti kannatti. Degermanin 

Kari Sirén Jussi Haavisto ‘Pata’ Degerman
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esityksen aiheena oli ilmaston-
muutos ja tästä teemasta hänel-
lä on paljonkin kokemusperäistä 
sanottavaa. Degerman on erin-
omainen puhuja ja esityksen tu-
kena oli paljon upeita kuvia eri 
puolille maailmaa suuntautu-
neilta tutkimusmatkoilta; eten-
kin Etelämantereelta, mutta 
myös mm. Amazonin sademet-
sistä, Saharasta, Grönlannista ja 
Tongan saarivaltiosta. Mukaan-
satempaavan puolituntisen jäl-
keen ei varmasti jäänyt kenelle-
kään kuulijalle epäselväksi, että 
ilmastonmuutos ja siitä aiheutu-
va mittava luonnon tuhoutumi-
nen on tosiasia.

Pata Degermanin esitykseen vas-
tasi seuraavaksi osaltaan YIT 
oyj:n viestintä- ja kehitysjohta-
ja Juha Kostiainen. Teemalla 
”Kiinteistö- ja rakennusalan 

vastaus ilmastohaasteeseen” 
Kostiainen avasi alan mahdolli-
suuksia ja toimenpiteitä toimi-
misessa osaltaan ilmastonmuu-
toksen torjunnassa. Paljon on 
tehtävissä, melkoisesti on jo 
toimia saatu käytäntöön, mutta 
muutos parempaan tapahtuu 
hitaasti. Tilanteen korjaaminen 
vaatii luonnollisesti kaikkia mui-
takin toimijoita kuin rakennus-
alaa tähän prosessiin, mutta 
ainakin voimme osaltamme 
näyttää esimerkkiä.

Tässä välissä Plevnaan oli ehti-
nyt myös Tampereen kaupungin 
pormestari Kalervo Kummola, 
joka puheenvuorossaan huomioi 
mm. rakennusalan merkittävän 
vaikutuksen Tampereen ja koko 
Pirkanmaan kehitykseen. Myös 
tämänhetkinen matalasuhdanne 
ja vastineeksi kaupungin tulevat 

Juha Kostiainen Kalervo Kummola Heidi Paalatie
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kehittämishankkeet tulivat mai-
nituiksi. PIRA-päivän 40-vuoti-
nen historia ja merkitys sai myös 
mainintansa.

Seuraavaksi juontaja kutsui la-
valle Suomen Tuulivoimayhdis-
tyksen operatiivisen johtajan 
Heidi Paalatien. Aluksi hän ker-
toi lyhyesti tuulivoiman histori-
asta ja nykytilanteesta Suomes-
sa. Sitten tuli laajempi avaus 
tuulivoiman rakentamisen haas-
teista ja mahdollisuuksista sekä 
mahdollisista haitoistakin, mutta 
etenkin kiistattomista eduista. 
Sivuttiin siinä hieman tekniik-
kaakin ja sen kehittymistä. Kaik-
ki tämä niin talouden kuin myös 
ympäristönäkökohtien kannalta.

Edelliseen esitykseen tai ainakin 
pienellä aasinsillalla liittyen oh-
jelmaa jatkoi Sähkösuunnittelu 
Kari Sirén oy:n toimitusjohtaja 
Juha Sirén otsikkonaan ”Pörssi-
sähkö ja kulutuksen ohjaus”. 
Kovinkin ajankohtainen aihe 

sähkön hinnan poukkoillessa, 
mutta kulutuksen seurannalla, 
ohjauksella ja ajoittamisella 
omiin maksuihin voi asiassa 
hyvinkin vaikuttaa. Tekniikasta 
löytyy tähän merkittävää apua.

Tässä välissä oli kahvitauon ja 
verkostoitumisen aika. Plevnan 
aulassa oli mukavasti pulinaa ja 
morjestelua kahvin ja pikkupur-
tavan ohella. Lyhyen kahvitauon 
jälkeen (ja osaksi sen aikanakin) 
nähtiin toisen jakson alkajaisiksi 
lyhytfilmi Tampereen Asunto-
messuilta vuodelta 1990.

Varsinaista luento-osuutta jatkoi 
yksikönjohtaja Toni Tuomola 
Skanska Talonrakennus oy:stä 
aiheenaan betonin kierrätys. 
Tarkemmin asiaa avattiin ns. 
Kansan talon purkamisprojektin 
kautta Tampereella, jossa noin 
40-vuotias toimistorakennus pu-
rettiin samalla selvittäen, mitä 
kaikkia rakennusosia on mahdol-
lista käyttää uudelleen muissa 

Kahvitauolla
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rakennuskohteissa neitseellisten 
materiaalien sijaan. Menettely 
on jatkossa arkipäivää ja raken-
nusten suunnittelussa ja raken-
tamisessa uudelleenkäyttö tul-
laan ottamaan huomioon alusta 
lähtien. Projektista saadaan 
käyttöön hyödyllistä tietoa tule-
viin hankkeisiin. 

Seuraavaksi pidettiin ääntä 
akustiikasta. Yksikönjohtaja 
Mikko Kylliäinen A-Insinöörit oy 
Akustiikkasuunnittelusta kertoi 
ympäristöministeriön uudesta 
oppaasta ’Melun- ja tärinänvai-
mennusratkaisut sekä niiden 
vaikutukset rakentamisessa’. 
Rakentamisen sijoittuessa yhä 
enemmän melulle ja tärinälle 
altistuville alueille on ollut tar-
peen ohjeen päivitys. Tuore oh-
je tietämyksen lisäämiseen eri-
laisten meluntorjuntaratkaisujen
toiminnasta ja vaikutuksista 

sekä ratkaisuvaihtoehtojen sel-
vittämiseen melun, runkomelun 
ja tärinän torjumiseksi on nyt 
saatavilla.

Seuraavissa puheenvuoroissa 
siirryttiin naapurikaupungin puo-
lelle. Nokian maankäyttöjohtaja 
Kari Stenlund kertoi kaupungin 
merkittävistä viereillä olevista 
rantarakentamiskaavoista aivan 
kaupungin keskustassa, Karta-
nonrannan sekä satama- ja kyl-
pyläalueen kaavoista. Kymmeniä 
tuhansia kerrosneliöitä uudisra-
kentamista asumista varten on 
tulossa aivan Nokianvirran ja 
Pyhäjärven rantamille.

Nokialaisittain jatkoi seuraavaksi 
myös Cireco Finland oy:n halli-
tuksen puheenjohtaja Perttu 
Ketola, kertoen yrityksensä kor-
keatasoisen kiertotalouden subs-
tanssiosaamisesta ja erityisesti 

Toni TuomolaJuha Sirén Mikko Kylliäinen

17



TAANNOISIA TAPAHTUMIA

Nokian Tehdassaaren tapaukses-
ta. Cirego hankki kulttuuri- ja 
paikallishistoriallisesti arvok-
kaan Tehdassaaren kiinteistön 
julkisesta huutokaupasta vuonna 
2021 ja on siitä asti kehittänyt 
aluetta ekologisesti ja kiertota-
louden periaattein.

Vielä saimme kuulla vähemmän 
kuivaa asiaa rakenteiden kuiva-
tuksesta. SafeDrying oy:n toimi-
tusjohtaja Esa Tommola kertoi 
yrityksensä kehittämästä maail-
man tehokkaimmasta tavasta 
kuivattaa ja pitää kuivana niin 
uudet kuin korjattavat raken-
teet. Palvelu perustuu suoma-
laiseen innovaatioon, Euroopan 
laajuisesti patentoituun mene-
telmään, jossa kosteudenpoisto-
kanavisto asennetaan kiinteästi 
rakennukseen. Lisätietoja yhtiön 
kotisivuilta.

Luento-osuus päättyi totuttuun 
tapaan Pirkanmaan rakennusba-
rometriin, jonka oli jälleen 
koonnut Forecon oy. Toimitus-
johtaja Markku Riihimäki esitti 
barometrikyselyyn vastanneiden 
rakennus- ja kiinteistöalan yri-
tysten näkemyksiä nykyisyydestä 
ja tulevaisuudesta. Barometrin 
vastaajien mielestä suhdanneti-
lanne on selvästi heikentynyt 
viime vuodesta, jolloin jo odo-
tukset tälle vuodelle olivat sel-
västi heikot. Kuitenkin ensi vuo-
delle odotukset ovat jo lähes 
keskiarvon tasolla ja tämän vuo-
den heikkojen liikevaihto-odo-
tusten sijaan ensi vuodelle ne 
ovat jo selvästi paremmat. Hen-
kilöstön määrän odotetaan tänä 
vuonna pysyvän lähes ennallaan, 
mutta kasvavan ensi vuonna. Eli 
varovaista toiveikkuutta raken-
nusalalta löytyy, mutta baro-
metri kokonaisuudessaan on la-

Kari Stenlund Perttu Ketola Esa Tommola
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dattavissa Foreconin sivustolta. 
Kannattaa tutustua.

Päätteeksi päivän osallistujille 
esiteltiin Hyvän Rakentamisen 
palkinnon saajat. Tampereen 
kaupungin yhdyskuntalautakun-
nan ympäristö- ja rakennusjaos-
to valitsi vuoden 2023 palkinnon 
saajaksi Tampereen yliopistolli-
sen sairaalan aikuispsykiatrian 
osastorakennuksen Kaupin sai-
raala-alueella. Rakennuksessa 
on huomioitu kiitettävästi käyt-
täjien tarpeet ja luotu lämmin-
henkinen ympäristö toipumisel-
le, lisäksi rakennus on tyylikäs 
arkkitehtonisesti ja sopii hyvin 
ympäristöön. Suuri rakennus on 
jaettu useaan osaan, joita yhdis-
tää vehreä sisäpiha. Voittaneen 
hankkeen ovat suunnitelleet 
yhteistyössä ruotsalainen C.F. 
Møller Architects ja suomalainen 
Arco Architecture Company. 

Laadukkaasta toteutuksesta vas-
tasi Alasen Rakennus oy:n ja Aki 
Hyrkkönen oy:n muodostama 
työyhteenliittymä. 
Yleisöäänestys Hyvän Rakenta-
misen palkinnosta järjestettiin 
tänä vuonna ensimmäisen kerran 
ja vastauksia tuli toista tuhatta. 
Yleisöäänestyksen suosikki oli 
Särkänniemen ja Ranta-Tampel-
lan yhdistävä Näsin puistosilta, 
joka on toteutettu entiselle 
autosillalle hyödyntämällä ole-
via rakenteita innovatiivisesti. 
Rakennuttajana oli Tampereen 
kaupunki, suunnittelijana toimi 
Maisema-arkkitehtitoimisto 
Maanlumo oy ja toteuttajana 
Tampereen Puutarha-Center oy.

Tähän päättyi Plevnan ohjelma 
ja lähes koko joukko siirtyi Itäi-
senkadun toiselle puolelle Kuus-
vooninkiseen nauttimaan viini-
buffetin runsaista tarjoiluista ja 
samanhenkisestä seurasta. Nyt 
oli aikaa verkostoitua ja tavata 
alan muita toimijoita maukkaan 
iltapalan ja viinilasillisen (tai 
vaikka oluen tai kivennäisveden) 
ohella. Kahvitauko päivällä oli 
päivän palautteen perusteella 
siihen tarkoitukseen ehkä vähän 
liian lyhyt. Viinibuffetin yhtey-
dessä oli myös päivän pääspon-
soreilla mahdollisuus esittäytyä. 
Kiitos siis siitäkin Sähkötekniikka 
oy Kari Sirén, Tampereen Tila-
palvelut, Insinööritoimisto Jarmo 
Kuitunen oy, Finlaysonin alue, 
A-Insinöörit oy, Glamox ja Maa-
rakennus T. Haavisto oy.
    PM
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